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Seniorrådet    Beslutningsprotokol nr. 2 
________________________________________________________________________ 
 
Dato: 24.02.2023 KL. 10.00   Sted: Øster Elkjær 
________________________________________________________________________  
Deltagere:  Seniorrådet & Signe Lunn Walls 
Fraværende: Grethe Lilian Rasmussen & Olaf Helios 
Referent:  Trine Roy 
________________________________________________________________________ 

DAGSORDEN 
 

1. Rundvisning Øster Elkjær 
2. Godkendelse af dagsorden 
3. Godkendelse af referat 
4. Orientering fra Signe 

a. Digitalisering 
b. Dosisdispensering  
c. Patient i eget hjem 
d. Plejehjem i eget hjem 

5. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Signe 
a. Dagsorden og relevante bilag eftersendes. 

• Kvalitetsstandarder 

• Procesplan for strategisk udviklingsplan 

• Fagchefs første 100 dage 

• Tilsyn – årlige sammendrag af kommunale tilsyn, løbende orientering 
af styrelsestilsyn  

b. Senior- og Socialudvalgets fokusområder (vedr. seniorer) i den kommende 
tid. 

6. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 
7. Nyt fra Rådets medlemmer 
8. Evaluering af årsmøde v/Flemming  
9. Udbud og indkøb – hvad ønsker I at blive hørt om? 

• Hvor meget materiale ønskes i forbindelse med høring vedr. udbud – prislister, 
sortimentslister, kravspecifikation mv.  

10. Godkendelse af reducering af antallet af grupper v/Flemming (udskudt) 
11. Tilmelding til Dansk Ældreråds arrangementer 
12. Opgaveudvalg vedr. plejeboliger v/Søren  
13. Tilsynsrapporter fra BDO v/Søren 
14. Senere indkomne sager 
15. Eventuelt 
16. Kommende emner  
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REFERAT 
 

 
1. Rundvisning Øster Elkjær 

God rundvisning både på Solsikken og Lærkereden.  
Seniorrådet kunne se væsentlige forbedringer i forhold til hjemliggørelse, særlig på 
Solsikken. 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt uden yderligere bemærkninger. 
 

3. Godkendelse af referat 
Godkendt uden yderligere bemærkninger. 
 

4. Orientering fra Signe 
a. Digitalisering: 

Signe orienterede om studietur i Haderslev, hvor forvaltningen har hørt om, 
hvor langt Haderslev Kommune er med velfærdsteknologi. 
Signe er meget optaget af, at vi starter med at få det basale til at fungere først 
(internetdækning), f.eks. mulighed for at dokumentere direkte fra borgernes 
stuer. Skærmbesøg er noget, vi er nysgerrige på. Overvejelserne går på at 
starte småt ud på forsøgsbasis.  
 

b. Dosisdispensering: 
Det er et koncept, hvor maskiner på apoteket pakker den rette dosis medicin 
for borgerne. Dermed vil det frigive rigtig mange personaletimer. 
Signe kunne ønske, at vi viser byens praksislæger, hvordan og hvor længe sy-
geplejerskerne pakker piller for borgerne.  
Der blev også drøftet økonomi og potentiale forbundet ved at anvende dosis-
dispensering. 
 

c. Patient i eget hjem: 
Patient i eget hjem hænger meget sammen med udbredelsen af 72 timers be-
handlingsansvar – vi kender det i dag fra IV behandlinger, med drop.  
Dette er særligt positivt, hvor borgerne udskrives tidligt. 
  
Kolding Sygehus har igangsat forsøg med en ”hjælpebil”, der kan rykke ud til 
eget hjem, hvis ambulancepersonalet skønner, at der kan undgås indlæg-
gelse. Med ”hjælpebilen” kan der foretages supplerende undersøgelser og 
konfereres med læge, hvilket i nogle tilfælde dermed kan forhindre en indlæg-
gelse. 
 

d. Plejehjem i eget hjem: 
Signe orienterede om, at der med inspiration fra Haderslev drøftes, om nogle 
borgere ville kunne modtage den nødvendige hjælp i eget hjem. Det afhænger 
meget af borgerens kognitive stadie. Udfordringen er, om kommunen kan gen-
skabe borgerens tryghed i eget hjem, således at både borgeren og pårørende 
vil opleve det som værende trygt i eget hjem – her er videolink et spændende 
tiltag, som kan skabe den trygge ramme.  
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e. Klyngesamarbejdet: 
Signe orienterede om, at det er Direktøren for Beskæftigelse og Velfærd, 
Mette Heidemann og Borgmester, Steen Wrist, som deltager i Klyngesamar-
bejdet fra Fredericia Kommune. Det er Signes indtryk, at samarbejdet fungerer 
rigtig godt.  
 
Seniorrådet kunne ønske at høre mere om området enten fra Mette eller 
Steen. Det undersøges, om en af dem kan deltage på et kommende møde. 
 

f. Vagtlæge: 
Vi har ikke modtaget et mere konkret vidensgrundlag på området.  
 

5. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Signe 
 

a. Gennemgang af dagsordenen (vedr. seniorer) 

• Kvalitetsstandarder 
Kvalitetsstandarderne sendes i høring i Seniorrådet efter udvalgsmø-
det, således at Seniorrådet har god tid til at formulering af høringssvar. 
 

• Procesplan for strategisk udviklingsplan 
Procesplanen for den strategiske udviklingsplan præsenteres for Se-
nior- og Socialudvalget. Signe vil fremlægge samme oplæg for Senior-
rådet til næste møde d. 24. marts 2023. 
 

• Fagchefs første 100 dage 
Signe vil orientere udvalget om de første 100 dage i jobbet.  
Signe vil fremlægge samme oplæg for Seniorrådet til næste møde d. 
24. marts 2023.  
 

• Tilsyn – årlige sammendrag af kommunale tilsyn, løbende oriente-
ring af styrelsestilsyn.  
Punktet blev ikke drøftet.   
 

b. Senior- og Socialudvalgets fokusområder i den kommende tid. 
Kommunen bruger rigtig mange penge på ældreområdet. Fredericia er place-
ret i top 5 over kommuner, som bruger flest penge på ældreområdet.  
Der er en meget stor del af de fredericianske borgere, som får hjælp, også 
borgere under 67 år. Meget tyder på, at vi giver mange lidt hjælp, hvilket 
kunne tyde på at der gives meget praktisk hjælp. Det er noget, Signe vil være 
nysgerrig på. 
 
De kommende udfordringer er: udgiftspresset, rekruttering, kompleksiteten i 
borgersammensætningen, forventninger til serviceniveau mv.  
 
Løsninger: ændret mindset, længst og mest muligt i eget liv, bedst mulig brug 
af ressourcerne, samt øget forventninger til civilsamfundet. 
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6. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 
 
Senior Nyt: 
Flemming orienterede om, at han har sat Thomas i gang med at få kontakt til Depot-
gården, for at vi kan få skrevet en artikel omkring Depotgården.  
Flemming kunne ønske sig en oversigt over træningstilbud/træningsprogrammer, som 
kræver lægehenvisning i Fredericia Kommune. . 
 
Facebook: 
Pt. 409 medlemmer.  
 
Drøftelse om udtalelser på Facebook. Alle tovholdere må udtale sig vegne af det ud-
valg, de sidder i, men ikke alle må udtale sig på Seniorrådets vegne. 
 

7. Nyt fra Rådets medlemmer 
a. Jytte orienterede om, at aktivitetsudvalget har planlagt møde d. 2. maj 2023.  

Omhandlende borgerservice.  
Næste møde omhandler ”fra hus til lejlighed” og fremtids fuldmagter.  
 

b. Birte orienterede om, at tilgængelighedsrådet har været inviteret ud i svømme-
hallen, da de skal lave en ombygning af badeland, som tager 1 år.  
I den forbindelse er der udfordringer med at finde tilsvarende varmtvandsbas-
singer. Ombygningen vil gøre svømmehallen/badeland mere handicapvenlig.  
 

c. Svend gav en status vedr. plejehjemsrådet på Stævnhøj.  
 

d. Jytte og Birte fortalte om møde i tilgængelighedsrådet i går (d. 23.02.2023).  
Her var drøftelser også på tilgængelighed udenfor byen, samt forslag til at de 
hver især skal invitere byrådspolitikerne med på tur, så de selv kan få øje på 
problemerne 
 

8. Evaluering af årsmøde v/Flemming  
Flemming orienterede om, at på baggrund af Sørens evalueringsindhentning, skal 
årsmødet gentages næste år. Hele seniorrådet er enige om det. 
 
Dato og indlæg fra interessant  oplægsholder skal findes.  
 

9. Udbud og indkøb – hvad ønsker Seniorrådet at blive hørt om? 
Seniorrådet ønsker ikke at udtale sig til SKI udbud, da de ikke mener, de kan tilføre 
yderligere end de kompetente fagpersoner, som inddrages i disse udbud. 
 
Seniorrådet ønsker at blive hørt i forbindelse med indkøb af tjenesteydelser, som 
vedr. seniorer. Herunder kørsel af mad.  
 

10. Godkendelse af reducering af antallet af grupper v/Flemming 
Udskydes til næste møde.  
 
Søren foreslår dog, at ”Hjemmepleje” flyttes fra punkt 3 til punkt 5, således punkt 5 
bliver ”tilsyn plejehjem og hjemmepleje”.  
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Plejehjemsråd bør tilføjes som nr. 8.  Trine tilpasser skemaet.  

 
 

11. Tilmelding til Dansk Ældreråds arrangementer 
a. Danske Ældreråds repræsentantskabsmøde d. 3. maj 2023  

Aksel, Svend, Jytte, Flemming og Birte deltager 
 

b. Danske Ældreråds konference d. 4. maj 2023 
Søren, Svend, Grethe Æ., Aksel (Pårørende), Jytte (seminar 4), Flemming og 
Birte deltager 
 

c. Trine spørger Olaf og Grethe Rasmussen om deltagelse. Alle skal aflevere 
ønske om et seminar til Trine. 

 
 

12.  Opgaveudvalg vedr. plejeboliger v/Søren 
Punktet drøftet, intet til referat.   
  

13. Tilsynsrapporter fra BDO v/Søren 
Dette punkt drøftes på baggrund af skrivelser udarbejdet af hhv. Søren og Flemming. 
Aksel ytrede sig om, at han var på linje med begge skrivelser, men forventede, at Se-
niorrådet vil få mest ud af at ytre os mere fremadorienteret.  
 
Grethe fortalte, at hun var positivt afventende til fremtiden med fagchefen og direktø-
ren ved roret. Seniorrådet kan være bekymret for, om plejehjemslederne brænder ud.  
 
Seniorrådet har bemærket, at det er gået nedad bakke siden lederen fra Plejen Inde 
er rejst, derfor kan det bekymre Seniorrådet om Plejen Inde og Plejen Ude kan vare-
tages under en leder.   
 
Seniorrådet ønsker at give Senior- og Socialudvalget en klar besked om, at pleje-
hjemslederne og plejeassistenter med flere har brug for hjælp.  
 
Flemming sender skrivelse til Senior- og Socialudvalget efter Seniorrådets godken-
delse. 
 

14. Senere indkomne sager 
 Ingen senere indkomne sager. 
 

15. Eventuelt 
Intet til eventuelt.  
 

16. Kommende emner  
a. Strategisk udvalgsplan 
b. Fagchefens første 100 dage 

c. Opmærksomhed fra Seniorrådet v/Flemming  
(Afventer forhandlinger om budget – mødet er kalendersat d. 6. marts 2023). 
 

 


